
Zápis z 9. zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje 
konaného dne 11. dubna 2022 

 
 
Zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje (ZOK) bylo zahájeno dne 11. 4. 2022 
v 10:00 hod. ve velkém zasedacím sále budovy Magistrátu města Olomouc, 
Hynaisova 10, Olomouc. Zasedání se zúčastnilo 50 členů zastupitelstva kraje, 
5 členů bylo nepřítomno. 
 
Z účasti na zasedání byli omluveni: Irena Blažková, Miroslava Ferancová, Bohuslav 
Hudec, Jitka Seitlová a Miroslav Žbánek.  
 
V úvodu zasedání nebyli přítomni: Matouš Pelikán (příchod 10:02 hod.), Martin Eliáš 
(příchod 10:05 hod.) a Radim Fiala (příchod 10:09 hod.). 
 
Zasedání řídil hejtman Olomouckého kraje (OK) Josef Suchánek (předsedající). 
 
 
 
1. Zahájení, volba pracovních komisí a ověřovatelů zápisu, schválení 
programu zasedání 

 
Josef Suchánek zahájil zasedání zastupitelstva. Úvodem připomněl, že v souladu 
s platným Jednacím řádem ZOK je ze zasedání zajištěn on-line přenos a pořizován 
audiovizuální záznam pro zveřejnění na webových stránkách kraje. Také je 
pořizován zvukový záznam pro účely zápisu ze zasedání. 
Upozornil, že v audiovizuálním záznamu budou anonymizovány případné osobní 
údaje a citlivé údaje třetích osob, které při jednání zastupitelstva zaznějí při 
projednávání jednotlivých bodů. Tato automatická anonymizace se nevztahuje na 
osobní údaje členů zastupitelstva či jiných úředních osob, ani osob z řad veřejnosti, 
které aktivně na zastupitelstvu vystupují. Přítomné osoby mají právo na námitku proti 
takovému zpracování osobních údajů. Námitka bude zaznamenána do zápisu 
a v případě uznání námitky bude před zveřejněním záznamu daná část záznamu 
upravena. Vše proběhne dle platného Jednacího řádu ZOK, který je k dispozici 
na webových stránkách OK a také u prezence zasedání. 
 
Konstatoval, že dle prezenční listiny je v danou chvíli přítomno 47 členů 
zastupitelstva. 
 
Sdělil, že pro přesnou informaci o počtu přítomných v sále bude provedena prezence 
pomocí hlasovacího systému – cvičným hlasováním. U prezence všichni obdrželi 
přenosné hlasovací jednotky včetně návodu na obsluhu. Cvičné hlasování spustí 
obsluha hlasovacího zařízení. Hlasuje se po zaznění gongu. Po zkušenostech 
z minulých zasedání doporučil hlasovat s prodlevou 2–3 vteřin po zaznění gongu. 
Zahájil cvičné hlasování (Hlasování č. 1). 
 
Konstatoval, že přihlášeno je dle systému 48 členů ZOK a jednání je tak přítomna 
nadpoloviční většina všech členů zastupitelstva.  
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Připomněl, že členové zastupitelstva se mohou hlásit o slovo v průběhu zasedání 
pomocí hlasovacího zařízení (v případě poruchy zvednutím ruky). Ke slovu je možno 
se přihlásit do ukončení diskuze. 
 
Zmínil, že zasedání po dlouhé době proběhne ve standardním režimu bez 
hygienických opatření, včetně oběda, který bude pro zastupitele připraven v jídelně. 
 
Určil zapisovatelkami Anetu Seidlovou a Vendulu Staškovou.  Hlasovací zařízení pro 
dnešní zasedání obsluhuje a hlasování spouští Luděk Niče, kterého rovněž určil 
hlavním skrutátorem. 
 
Josef Suchánek požádal předsedy klubů o nominace ověřovatelů zápisu ze 
zasedání. Upozornil, že zápis z dnešního zasedání je nutné ověřit do čtvrtka 
21. 4. 2022. 
 
Zastupitelstvo schválilo jako ověřovatele zápisu:  
- SPD   Martin Jirotka 
- ANO 2011  Petr Vrána  
- ODS   Marta Husičková 
- Spojenci – KpOK Hana Vacková 
- PirSTAN  Martin Eliáš 
 
Přítomno 49, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0.  
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 2 
 
Josef Suchánek uvedl, že v souladu s platným jednacím řádem bude v případě 
potřeby zvolena mandátová a volební komise. 
 
K zápisu z jednání Zastupitelstva Olomouckého kraje ze dne 14. 2. 2022 nebyly 
vzneseny žádné námitky, v souladu s Jednacím řádem ZOK se tedy zápis považuje 
za schválený. 
 
K dotazům členů zastupitelstva vzneseným na posledním zasedání dne 14. 2. 2022:  

K bodu 33 – Dotační program 15_01 Smart region Olomoucký kraj 2022 – 
vyhlášení 
Petr Vrána upozornil na technické problémy při elektronickém podávání žádostí 
o dotace. Dále uvedl, že se k němu dostala informace o změně firmy, která zajišťuje 
portál pro podávání žádostí. Vznesl proto dotaz k výběrovému řízení nového 
dodavatele – kolik bylo osloveno firem, jaké byly zadávací podmínky, jaká byla 
výsledná cena a kdo je v tuto chvíli dodavatelem. 
Písemné stanovisko bylo Petru Vránovi zasláno dne 16. 2. 2022 (O. Fidrová, odbor 
ekonomický). 
 
K bodu 48 – Výsledky forenzního auditu Správy silnic Olomouckého kraje 
V rámci vystoupení Jana Zahradníčka, Františka Jury a Ladislava Oklešťka zazněly 
dotazy a požadavky týkající se zadání auditu SSOK. 
Písemné stanovisko bylo zastupitelům zasláno dne 10. 3. 2022 (Zdeňka Dvořáková 
Kocourková). 
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K vyřízení dotazů členů zastupitelstva nebyla vyslovena nespokojenost.  
 
 

Schválení programu zasedání zastupitelstva 
 
Josef Suchánek: Podkladové materiály byly zastupitelům k dispozici v aplikaci 
Předlohy od 28. 3. 2022 – šlo o body projednané do schůze Rady Olomouckého 
kraje (ROK) 21. 3. 2022, dodatečně předkládané body byly v aplikaci Předlohy 
k dispozici od 5. 4. 2022. Součástí dodatečně zasílaných materiálů byl také doplněný 
návrh programu, který byl od 5. 4. 2022 zveřejněn na úřední desce a webových 
stránkách kraje. Dodatečné materiály byly rovněž k dispozici občanům od 5. dubna.  
 
Dále okomentoval aktualizovanou verzi programu, jež byla v písemné formě 
předložena zastupitelům na stůl – v programu byly žlutě vyznačeny body doplněné 
po dnešní schůzi ROK. 
 
Na stůl v den zasedání jsou všem zastupitelům předloženy materiály: aktualizovaný 
program ZOK, bod 1.1. – Prohlášení Zastupitelstva Olomouckého kraje k válečnému 
konfliktu na Ukrajině, příloha č. 6 k bodu 3 Zpráva o činnosti ROK za uplynulé období 
(tj. usnesení rady ze 4. 4. 2022), bod 61 – Dodatky zřizovacích listin příspěvkových 
organizací v oblasti sociální, bod 62 – Dodatky zřizovacích listin školských 
příspěvkových organizací. Součástí hlasování o programu tedy budou i tyto doplněné 
materiály na stůl.  
 
Josef Suchánek upozornil, že po dohodě s předsedy klubů zastupitelstva jsou 
v předloženém programu obsahově podobné body navrženy ke sloučené rozpravě 
a hlasování. To však nevylučuje, že kdykoliv v průběhu zasedání mohou dle čl. 
5 odst. 18 jednacího řádu hlasovat o jiném pořadí projednávání bodů. 
 
Nebyly vzneseny žádné připomínky k předloženému programu a doporučenému 
postupu. 
 
 
Program zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje: 
 
1. Zahájení, volba ověřovatelů zápisu, schválení programu zasedání 

1.1. Prohlášení Zastupitelstva Olomouckého kraje k válečnému konfliktu na 

Ukrajině - materiál bude předložen na stůl 

2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 

4.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – Výbor pro 

zdravotnictví  - materiál bude předložen dodatečně 

5. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 

Sloučení rozpravy k bodům 6.1. – 6.2., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – vyhodnocení DP 
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krizové řízení 

6.1. Program na podporu JSDH 2022 – vyhodnocení dotačního titulu č. 13_02_01 

6.2. Program na podporu JSDH 2022 – vyhodnocení dotačního titulu č. 13_02_02 

7. Dodatky č. 1 k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace v Programu na 

podporu JSDH 2021 

8. Žádost o poskytnutí individuální dotace v odboru kancelář hejtmana – televizní 

vysílání 

Sloučení rozpravy k bodům 9.1. – 9.2., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – Rozpočet OK 

9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny 

9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů 

9.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – zapojení použitelného zůstatku a návrh 

na jeho rozdělení - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 10.1. – 10.5., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – majetkoprávní 

záležitosti 

10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 

10.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 

10.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – DODATEK - 

materiál bude předložen dodatečně 

10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku 

10.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 

DODATEK  - materiál bude předložen dodatečně 

10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 

10.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 

DODATEK - materiál bude předložen dodatečně 

10.5. Majetkoprávní záležitosti – užívání nemovitého majetku - materiál bude 

předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 11. – 13., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – vyhodnocení DP 

doprava 

11. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2022 – 

vyhodnocení 
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12. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti provozu 

a budování přechodů pro chodce 2022 – vyhodnocení 

13. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 

dopravních hřišť 2022 – vyhodnocení 

14. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace s Mikroregionem 

Hranicko 

Sloučení rozpravy k bodům 15. – 16., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – SFDI 

15. Smlouva č. 78S/2022 o poskytnutí finančních prostředků ze Státního fondu 

dopravní infrastruktury na rok 2022 

16. Seznam akcí spolufinancovaných ze Státního fondu dopravní infrastruktury na 

rok 2022 

Sloučení rozpravy k bodům 17.1. – 18., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – Hry X. LODM ČR 

2022 

17.1. Smlouva o finanční spoluúčasti na organizaci Her X. letní olympiády dětí 

a mládeže ČR 2022 mezi Olomouckým krajem a Krajem Vysočina 

17.2. Smlouva o finanční spoluúčasti na organizaci Her X. letní olympiády dětí 

a mládeže ČR 2022 mezi Olomouckým krajem a Zlínským krajem 

18. Smlouvy o spolupořadatelství Her X. letní olympiády dětí a mládeže ČR 2022 

– revokace 

Sloučení rozpravy k bodům 19. – 22., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP sport 

19. Dotační program 06_06_Program na podporu investičních akcí v oblasti 

sportu – technické a sportovní vybavení sportovních a tělovýchovných 

zařízení v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhlášení 

20. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí sportovních 

zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2022 – vyhodnocení - materiál 

bude předložen dodatečně 

21. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby a rekonstrukcí 

sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 

2022 – vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

22. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji 

v roce 2022 – dotační titul 06_02_01 Podpora sportovních akcí 1. kolo – 

vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 23. – 26., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP kultura 

a památková péče 



 6 

23. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 

2022 – vyhodnocení 1. kola - materiál bude předložen dodatečně 

23.1. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém kraji v roce 

2022 – úprava pravidel dotačního programu pro příjem žádostí ve 2. kole 

dotačního programu - materiál bude předložen dodatečně 

24. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých profesionálních souborů 

v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhodnocení - materiál bude předložen 

dodatečně 

25. Dotační program 05_03_Program na podporu investičních projektů v oblasti 

kultury v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhodnocení - materiál bude 

předložen dodatečně 

26. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém kraji v roce 

2022 – vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

27. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury 

Sloučení rozpravy k bodům 28. – 28.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – dodatky smluv 

životní prostředí 

28. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu „Fond 

na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na území 

Olomouckého kraje 2021“ mezi Olomouckým krajem a obcí Velké Kunětice 

28.1. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu „Fond 

na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na území 

Olomouckého kraje 2021“ mezi Olomouckým krajem a obcí Buk - materiál 

bude předložen dodatečně 

29. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti životního prostředí za rok 2022 – 

vyhlášení 

30. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy v Olomouckém kraji za 

školní rok 2020/2021 

31. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního vzdělávání, 

výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhodnocení 

32. Dodatek ke zřizovací listině Střední zdravotnické školy, Šumperk, Kladská 2 

33. Projekt „Obědy do škol v Olomouckém kraji III“ – dodatek 

34. Pověření poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb obecného 

hospodářského zájmu - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 35. – 36., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP zdravotnictví 
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35. Dotační program Olomouckého kraje 10_01_Program na podporu zdraví 

a zdravého životního stylu v roce 2022, DT 10_01_02_Podpora významných 

aktivit v oblasti zdravotnictví – vyhodnocení - materiál bude předložen 

dodatečně 

36. Dotační program Olomouckého kraje 10_03_Program pro vzdělávání ve 

zdravotnictví v roce 2022 – vyhlášení 

37. Zpracování Koncepce rodinné politiky Olomouckého kraje na období  

2023–2027 

38. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2022 – vyhodnocení 

39. Cena hejtmana za práci ve prospěch osob se zdravotním postižením za rok 

2021 

40. Aktualizace plánu investic na rok 2022 - materiál bude předložen dodatečně 

41. Implementace Strategie rozvoje územního obvodu Olomouckého kraje 

42. Dotační program Kotlíkové dotace v Olomouckém kraji IV. - materiál bude 

předložen dodatečně 

43. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého kraje 2022 – 

vyhodnocení 

44. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 2022 – 

vyhodnocení 

Sloučení rozpravy k bodům 45. – 45.1., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP cestovní ruch 

45. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních 

vztahů – vyhodnocení dotačních titulů č. 1, 2 a 3  

45.1. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu a zahraničních 

vztahů – vyhodnocení dotačního titulu č. 4 - materiál bude předložen 

dodatečně 

46. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu a vnějších 

vztahů 

47. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti cestovního ruchu za rok 2022 – 

příprava a realizace 

48. Rozhodnutí o ukončení spolupráce s Kostromskou oblastí 

49. Prominutí povinností odvodů za porušení rozpočtové kázně 

Sloučení rozpravy k bodům 50. – 51., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – DP sport 

50. 06_09_01_Víceletá podpora významných sportovních akcí – vyhodnocení - 

materiál bude předložen dodatečně 
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51. 06_09_02_Víceletá podpora sportovní činnosti – vyhodnocení - materiál 

bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 52. – 55., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – dodatky smluv ve 

sportu 

52. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na 

podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2022 mezi 

Olomouckým krajem a SK Olomouc Sigma MŽ, z.s. - materiál bude 

předložen dodatečně 

53. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na 

podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2022 mezi 

Olomouckým krajem a SK Sigma Olomouc, a.s. - materiál bude předložen 

dodatečně 

54. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na 

podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 

2021 mezi Olomouckým krajem a obcí Rokytnice - materiál bude předložen 

dodatečně 

55. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na 

podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 

2021 mezi Olomouckým krajem a FC Kralice na Hané, z. s. - materiál bude 

předložen dodatečně 

56. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti sportu – Sportovec Olomouckého 

kraje 2021 – vyhodnocení - materiál bude předložen dodatečně 

57. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb v Olomouckém kraji, 

Podprogram č. 1  - materiál bude předložen dodatečně 

58. Memorandum o spolupráci na přípravě a realizaci projektu Inovační hub 

Jeseník  - materiál bude předložen dodatečně 

Sloučení rozpravy k bodům 59. – 60., dle čl. 5 odst. 18 Jednacího řádu ZOK – dodatky smluv 

cestovní ruch 

59. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu na 

podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2021 mezi Olomouckým 

krajem a subjektem Agropodnik les Přemyslovice, a. s. - materiál bude 

předložen dodatečně 

60. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi Olomouckým 

krajem a subjektem Evolution Films, s. r. o. (Individuální dotace)  - materiál 
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bude předložen dodatečně 

61. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti sociální - 

materiál bude předložen na stůl 

62. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací - materiál 

bude předložen na stůl 

64. Závěr 

 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K předloženému programu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Hlasování o předloženém programu včetně sloučené rozpravy k bodům dle 
předloženého návrhu: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/1/2022 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0.  
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 3 
 
 
 

1.1. Prohlášení Zastupitelstva Olomouckého kraje k válečnému 
konfliktu na Ukrajině 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Informoval, že všem předsedům 
zastupitelských klubů rozeslal návrh předloženého usnesení, v požadovaném čase 
se všichni předsedové vyjádřili souhlasně k navrženému textu. Upozornil, že se 
jedná o deklaraci ZOK a také, že k situaci na Ukrajině se budou rovněž vyjadřovat 
v některých bodech v rámci řádného jednání. Širší informace podá na závěr v bodu 
Různé, kde bude informovat o aktuální situaci z pohledu OK. Přečetl návrh usnesení 
z materiálu, jenž byl předložen zastupitelům na stůl: „ZOK kategoricky odsuzuje 
vojenskou agresi Ruska vedenou na území sousedního státu Ukrajina. Vojenské 
útoky na civilní objekty a zabíjení civilistů v ukrajinských městech a obcích jsou zcela 
neakceptovatelným a trestuhodným aktem. Zastupitelstvo Olomouckého kraje tímto 
deklaruje podporu obyvatelům Ukrajiny a zároveň na území Olomouckého kraje 
podporuje pomoc, které se ukrajinským uprchlíkům před válečným konfliktem 
dostává ze strany kraje, měst, obcí, institucí, firem, organizací i občanů.“ 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/2/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 4 
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2. Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Informoval o předloženém materiálu dle 
návrhu usnesení.   
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/3/2022 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 5 
 
 
 

3. Zpráva o činnosti Rady Olomouckého kraje za uplynulé období 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval předložený materiál 
obsahující schválená usnesení ROK za uplynulé období. Usnesení ze 4. 4. 2022 bylo 
zastupitelům předloženo na stůl. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/4/2022 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 6 
 
 
 

4. Zápisy ze zasedání výborů Zastupitelstva Olomouckého kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek – seznámil zastupitele s předloženými 
zápisy ze zasedání výborů ZOK. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/5/2022 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 7 
 
 
 

4.1. Zápis ze zasedání výboru Zastupitelstva Olomouckého kraje – 
Výbor pro zdravotnictví  
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek – seznámil zastupitele s předloženým 
zápisem ze zasedání Výboru pro zdravotnictví ZOK. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
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V usnesení byla provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána na 
plátno – v bodu 1 usnesení byl text „předkládaný předsedkyní výboru“ nahrazen 
textem „konaného dne 16. 3. 2022“. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/6/2022 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 8 
 
 
 

5. Volba přísedících Krajského soudu v Ostravě, pobočky v Olomouci 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek.  Okomentoval předložený materiál, v němž 
jsou předloženy návrhy zvolení osmi stávajících přísedících pro Krajský soud  
v Ostravě, pobočky v Olomouci, na další období. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/7/2022 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 9 
 
 
 

6.1. Program na podporu JSDH 2022 – vyhodnocení dotačního titulu  
č. 13_02_01 
6.2. Program na podporu JSDH 2022 – vyhodnocení dotačního titulu  
č. 13_02_02 
 
Josef Suchánek uvedl body 6.1. a 6.2. týkající se vyhodnocení dotačních programů 
(DP) v oblasti krizového řízení a přednesl základní informace k vyhodnoceným DP. 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Marta Husičková nahlásila možný střet zájmů v rámci všech předložených 
materiálů týkajících se vyhodnocení dotačních titulů (DT). 
 
K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
6.1. Program na podporu JSDH 2022 – vyhodnocení dotačního titulu  
č. 13_02_01 – UZ/9/8/2022 
6.2. Program na podporu JSDH 2022 – vyhodnocení dotačního titulu  
č. 13_02_02 – UZ/9/9/2022 
 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 10 
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7. Dodatky č. 1 k veřejnoprávním smlouvám o poskytnutí dotace  
v Programu na podporu JSDH 2021 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Shrnul informace k předloženým dodatkům 
ke smlouvám o poskytnutí dotace.   
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/10/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 11 
 
 
 

8. Žádost o poskytnutí individuální dotace v odboru kancelář 
hejtmana – televizní vysílání 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Informoval o materiálu, ve kterém je 
předložena žádost o individuální dotaci v oblasti cestovního ruchu a vnějších vztahů 
žadatele Televize Přerov s.r.o. ROK svým usnesením doporučila ZOK neschválit 
poskytnutí dotace. Uvedl, že obdržel od zastupitele Petra Vrány protinávrh usnesení, 
jenž zní: „ZOK rozhoduje o poskytnutí dotace žadateli č. 2 Televize Přerov ve výši 
600 000 Kč“. 
Vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Petr Vrána se přimluvil za kabelovou Televizi Přerov a poskytnutí dotace, dle svého 
předloženého protinávrhu usnesení. Informoval, že kabelová Televize Přerov je 
poměrně etablovaná společnost, která má na Přerovsku dosah 17 tis. domácností, 
tzn., že informace se dostanou až k 40 tis. občanů a ze statistik vyplývá, že 
pravidelně kabelovou televizi a její zpravodajství sleduje 50 % z těchto lidí. Také 
zmínil, že i na Facebooku je kabelová televize aktivní s 24 tis. sledujících a sdělil, že 
se jej už dotazovala spousta lidí, která byla zvyklá na krajské vysílání. Uvedl 
informaci, že krajské vysílání se nezabývalo Přerovem jako městem, ale především 
děním v kraji nebo přerovském regionu, čili obsahovalo zpravodajství měst, jako jsou 
Lipník nad Bečvou, Tovačov, Kojetín a několik dalších menších obcí. Oslovili jej 
zejména senioři, kteří nejsou aktivní na sociálních sítích a jediným prostředkem ke 
zjištění, co se v kraji děje, je pro ně právě televize. Domnívá se, že zdůvodnění 
nepodpoření žádosti uvedené v materiálu není zcela v pořádku. Podle jeho názoru 
zde jednoznačně je účel projektu žadatele přínosem pro obyvatele OK,  
konkrétně v Přerově a okolí. Obrátil se s výzvou na všechny přítomné zastupitele, 
zvláště z okresu Přerov, aby podpořili dotaci a umožnili tak občanům a zejména 
seniorům v okrese Přerov získávat informace o tom, co se v kraji děje. 
 
Josef Suchánek se jako předkladatel materiálu vyjádřil k předneseným informacím  
a protinávrhu usnesení. Zdůraznil, že Televize Přerov, stejně jako jakákoliv jiná 
televize, může vysílat dle svého uvážení cokoliv, jedná se pouze o dotaci. 
Informoval, že před rokem a půl provedli vyhodnocování televizí, jež kraji poskytují 
své služby. V loňském roce podpořili všechny tři televize – TV MORAVA, ZZIP  
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a Televizi Přerov, a přestože pro televize nebylo stanoveno žádné zadání, tak pečlivě 
sledovali jejich působení, aktivitu, dosahy atd. Poté se rozhodli na základě roční 
zkušenosti, že budou pokračovat pouze se dvěma televizemi tak, jak je uvedeno 
v důvodové zprávě (DZ) a s Televizí Přerov v rámci podpory pokračovat nebudou.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Josef Suchánek dal hlasovat o protinávrhu usnesení Petra Vrány. 
 
Hlasování o protinávrhu P. Vrány: 
Přítomno 48, pro 17, proti 15, zdržel se 17, nehlasovali 1 
Návrh nebyl přijat. 
Hlasování č. 12 
 
Hlasování o předloženém návrhu: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/11/2022 
Přítomno 50, pro 31, proti 6, zdržel se 13, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 13 
 
 
 

9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny 
9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny – 
DODATEK 
9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování 
oprav, investic a projektů 
 
Josef Suchánek uvedl body 9.1. a 9.1.1., jež obsahují předložené rozpočtové 
změny odboru ekonomického a věcně příslušných odborů. Informoval  
o rozpočtových změnách předložených ZOK ke schválení – jedná se o některé druhy 
příjmů, které nebyly ve schváleném rozpočtu zahrnuté. Ostatní rozpočtové změny 
jsou součástí materiálů věcně příslušných odborů. Dále uvedl bod 9.2. týkající se  
6. a 7. splátky revolvingového úvěru schváleného pro letošní rok v celkové výši  
16,8 mil. Kč. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
9.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny – UZ/9/12/2022 
9.1.1. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – rozpočtové změny – DODATEK – 
UZ/9/13/2022 
9.2. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – splátka úvěru na financování oprav, 
investic a projektů – UZ/9/14/2022 
 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 14 
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9.3. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – zapojení použitelného 
zůstatku a návrh na jeho rozdělení 
 
Úvodní slovo přednesl Josef Suchánek. Okomentoval předložený materiál, jenž řeší 
aktuální požadavky na rozpočet, které nejsou zahrnuty ve schváleném rozpočtu na 
rok 2022. Předal slovo předsedovi Finančního výboru ZOK a požádal o vyjádření ke 
všem předloženým ekonomickým bodům. 
 
František Horák doplnil informace o stanovisko výboru, jemuž předsedá – všechny 
body týkající se rozpočtu byly na jednání výboru dne 6. 4. 2022 doporučeny ZOK ke 
schválení. 
  
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/15/2022 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 15 
 
 
 

10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku 
10.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – 
DODATEK 
10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku 
10.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK 
10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku 
10.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK  
10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
10.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého 
majetku – DODATEK 
10.5. Majetkoprávní záležitosti – užívání nemovitého majetku 
 
Josef Suchánek uvedl body 10.1.–10.5. Majetkoprávní záležitosti a okomentoval 
předložené materiály dle návrhů usnesení. 
Vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné 
připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
10.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – UZ/9/16/2022 
10.1.1. Majetkoprávní záležitosti – odprodej nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/9/17/2022 
10.2. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
UZ/9/18/2022 
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10.2.1. Majetkoprávní záležitosti – odkoupení nemovitého majetku – 
DODATEK – UZ/9/19/2022 
10.3. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého majetku – 
UZ/9/20/2022 
10.3.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatné převody nemovitého 
majetku – DODATEK – UZ/9/21/2022 
10.4. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku – 
UZ/9/22/2022 
10.4.1. Majetkoprávní záležitosti – bezúplatná nabytí nemovitého majetku 
– DODATEK – UZ/9/23/2022 
10.5. Majetkoprávní záležitosti – užívání nemovitého majetku – UZ/9/24/2022 
 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 16 
 
 
 

11. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 
2022 – vyhodnocení 
12. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2022 – vyhodnocení 
13. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení 
dětských dopravních hřišť 2022 – vyhodnocení 
 
Michal Zácha uvedl body 11–13 týkající se vyhodnocení DP v oblasti dopravy. 
Informoval o alokovaných částkách v rozpočtu na DP a počtech přijatých  
a hodnocených žádostech.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Ladislav Okleštěk se obecně vyjádřil k DT na základě konfrontace názorů 
jednotlivých členů komisí na jednání zastupitelského klubu a uvedl informaci, že 
k vyhodnocení DT dochází jenom proto, že členové komise na jednání sedí dlouhou 
dobu a je to potřeba nějakým způsobem uzavřít. Myslí si, že se brzy vrátí 
rozhodování vysokého procenta DT zpátky do ROK. Zmínil také částky napříč DT, 
které byly rozděleny tak, že všichni příjemci dotace dostávají v některých oblastech 
stejně bez rozdílu, zda je žadatel velký či malý a jakou akci připravuje. Přesto se 
rozhodli, že nebudou DT nějak výrazně konkretizovat a negativně hodnotit právě 
proto, aby vůbec k nějakému čerpání došlo. Dodal, že jsou přesvědčeni o tom, že 
v mnoha směrech DT obecně postrádají logiku. K tomuto navrhl, aby někdy na 
poradě předsedů klubů nebo v jiném formátu věc projednali, problém mají především 
s vyhodnocováním DT. 
 
Josef Suchánek v reakci uvedl, že vyslovené vyjádření akceptují, a že systém 
budou dále vyvíjet a optimalizovat.  
 
Michal Obrusník nahlásil možný střet zájmů v rámci všech předložených materiálů 
týkajících se vyhodnocení DT.  
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Dále reagoval na vyjádření pana zastupitele Oklešťka. Konstatoval, že má nyní  
v gesci i oblast dotací po Radimu Sršňovi, jež odstoupil z funkce člena ZOK. Sdělil, 
že uvítá konstruktivní kritiku a také věří, že z komise bude přicházet zpětná vazba 
k systému, aby jej mohli nějakým způsobem společně nastavit. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
V usnesení bodu 12 Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení 
bezpečnosti provozu a budování přechodů pro chodce 2022 – vyhodnocení  byla 
provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno – v bodu  
4 usnesení byla formulace a text „rozhoduje o nevyhovění“ nahrazena formulací 
„nevyhovuje žádosti“. V kontextu této opravy byla provedena technická oprava textu 
návrhu usnesení v DZ na str. 4. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
11. Dotační program 09_01 Podpora výstavby a oprav cyklostezek 2022 – 
vyhodnocení – UZ/9/25/2022 
12. Dotační program 09_02 Podpora opatření pro zvýšení bezpečnosti 
provozu a budování přechodů pro chodce 2022 – vyhodnocení – UZ/9/26/2022 
13. Dotační program 09_03 Podpora výstavby, obnovy a vybavení dětských 
dopravních hřišť 2022 – vyhodnocení – UZ/9/27/2022 
 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 17 
 
 
 

14. Dodatek č. 1 ke smlouvě o poskytnutí individuální dotace  
s Mikroregionem Hranicko 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Okomentoval předložený dodatek ke smlouvě 
o poskytnutí individuální dotace s Mikroregionem Hranicko, který žádá o změnu 
termínu pro použití dotace a termínu pro předložení vyúčtování z důvodů změny 
termínu realizace akce. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/28/2022 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 18 
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15. Smlouva č. 78S/2022 o poskytnutí finančních prostředků ze 
Státního fondu dopravní infrastruktury na rok 2022 
16. Seznam akcí spolufinancovaných ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury na rok 2022 
 
Michal Zácha uvedl body 15 a 16 týkající se financování z rozpočtu Státního fondu 
dopravní infrastruktury (SFDI) na rok 2022. V přílohách obou materiálů je uveden 
seznam všech akcí spolufinancovaných ze SFDI. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
15. Smlouva č. 78S/2022 o poskytnutí finančních prostředků ze Státního 
fondu dopravní infrastruktury na rok 2022 – UZ/9/29/2022 
16. Seznam akcí spolufinancovaných ze Státního fondu dopravní 
infrastruktury na rok 2022 – UZ/9/30/2022 
 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 19 
 
 
 

17.1. Smlouva o finanční spoluúčasti na organizaci Her X. letní 
olympiády dětí a mládeže ČR 2022 mezi Olomouckým krajem a Krajem 
Vysočina 
17.2. Smlouva o finanční spoluúčasti na organizaci Her X. letní 
olympiády dětí a mládeže ČR 2022 mezi Olomouckým krajem a Zlínským 
krajem 
18. Smlouvy o spolupořadatelství Her X. letní olympiády dětí a mládeže 
ČR 2022 – revokace 
 
Michal Zácha uvedl body 17.1. a 17.2. týkající se smluv o finanční spoluúčasti na 
organizaci Her X. letní olympiády dětí a mládeže ČR 2022, které se uskuteční v OK. 
Informoval o počtu účastníků a výši částek, jež se Kraj Vysočina a Zlínská kraj 
zavazuje uhradit OK. Dále uvedl bod 18, v němž se jedná o revokaci usnesení  
o spolupořádání olympiády u města Olomouc, kde je navržena revokace usnesení 
z loňského roku a dále je navrženo uzavření nové smlouvy z důvodu nedodržení 
termínu pro úhradu příspěvku ze strany města Olomouc. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům a doplnil, že událost je pro OK velmi 
významná, jedná se o sportování dětí z celé republiky. Na druhou stranu zmínil 
náklady OK, které sahají k 20 mil. Kč. K tomu dodal, že se v rámci Rady Asociace 
krajů ČR (AKČR) dohodli na výzvě směrem k vládě, aby tyto zimní a letní olympiády 
nedopadaly takovým velkým finančním břemenem na kraje, ale aby se více zapojil 
stát a Národní sportovní agentura. 
 
K projednávaným materiálům nebyly vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
17.1. Smlouva o finanční spoluúčasti na organizaci Her X. letní olympiády dětí 
a mládeže ČR 2022 mezi Olomouckým krajem a Krajem Vysočina – 
UZ/9/31/2022 
17.2. Smlouva o finanční spoluúčasti na organizaci Her X. letní olympiády dětí 
a mládeže ČR 2022 mezi Olomouckým krajem a Zlínským krajem – UZ/9/32/2022 
18. Smlouvy o spolupořadatelství Her X. letní olympiády dětí a mládeže ČR 
2022 – revokace – UZ/9/33/2022 
 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 20 
 
 
 

19. Dotační program 06_06_Program na podporu investičních akcí  
v oblasti sportu – technické a sportovní vybavení sportovních  
a tělovýchovných zařízení v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhlášení 
20. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí 
sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2022 – 
vyhodnocení 
21. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby  
a rekonstrukcí sportovních zařízení kofinancovaných z Národní 
sportovní agentury v roce 2022 – vyhodnocení 
22. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu  
v Olomouckém kraji v roce 2022 – dotační titul 06_02_01 Podpora 
sportovních akcí 1. kolo – vyhodnocení 
 
Michal Zácha uvedl body 19–22 týkající se vyhlášení a vyhodnocení DP v oblasti 
sportu. V bodu 19 jsou předložena ke schválení pravidla DP. Zdůraznil informaci 
k příjmu žádostí od 27. 5. – 24. 6. 2022. Zmínil částku alokovanou na tento DP 
v rozpočtu ve výši 4 mil. Kč, minimální možnost pro získání dotace je ve výši  
60 tis. Kč a maximálně 200 tis. Kč. Dále informoval o bodech 20–22, jež obsahují 
vyhodnocení DP odborem, následně byly projednány v komisi, předloženy v ROK  
a dále posunuty ke schválení ZOK. Okomentoval počet přijatých žádostí, z nichž 
některé byly vyřazeny z hodnocení pro nesplnění pravidel DP a přesun finančních 
prostředků v rámci DP. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
 
František Jura se vyjádřil k projednávaným DP v oblasti sportu. Považuje za velký 
problém pro všechny, že ve schváleném rozpočtu v parlamentu dostal sport 
přiděleno 4,5 mld. Kč, což v kontextu snížení dotace do sportu v rámci OK z 230 na 
120 mil. Kč podle něj přinese potíže. Apeloval na to, aby dál k žádnému snižování, 
co se týká dotací do sportu, už nepřistoupili – myslí si, že podpora sportu, ať už přes 
amatérský, výkonnostní až po vrcholový, je velmi důležitá. Zmínil DP rekonstrukce 
sportovního zařízení, kde stát už letos avizuje, že nebude podporovat velké 
nadnárodní programy. Považuje za nešťastné, že zrovna tento DP výrazně ponížili 
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v rámci OK, protože většina infrastruktury v ČR je postavena do roku 1989 a dále 
nebylo v podstatě postaveno nic (postavila se pouze Sazka Arena za 18 mld. Kč). 
Domnívá se proto, že by zrovna tento DP měli podporovat, protože sportovní 
infrastruktura v kraji výrazně zaostává, což je velký problém. 
Pokračoval pochvalou pana náměstka a komise za to, že některé žádosti byly 
vráceny do hodnocení, protože si myslí, že byly nesmyslně vyřazeny od stolu. 
Dále nahlásil možný střet zájmů v rámci všech předložených materiálů týkajících se 
vyhodnocení DT. 
V další části svého diskuzního příspěvku komentoval vyhodnocování DT: Myslím si, 
že nastavený systém hodnocení DT absolutně nefunguje, je to problém,  
o kterém zde už mluvil pan kolega Okleštěk. Řekli jsme si, že komise bude 
rozhodovat, což jsem už rozporoval při tom, kdy jsme to schvalovali – komise je a má 
být poradním orgánem ROK. Trvám na tom, že se ROK nemá zbavovat 
odpovědnosti. Je velice špatně, když komise má k dispozici několik druhů tabulek  
a na každém jednání se změní nějaká další kritéria, tudíž nikdo neví, co se hodnotí. 
Dále negativně posuzuji, že členové komise, kteří mají při finálním schválení 
rozhodovat o zbytku peněz na sport, tak dostanou k dispozici tabulky hodinu před 
samotným jednáním. Ve finále bych se rád zeptal, jak k vyhodnocení došlo, protože  
v některých žádostech, co se týká například vyhodnocení DT Podpora sportovních 
akcí 1. kolo, jsou věci, které stojí k zamyšlení. Byl bych rád, kdyby mi někdo vysvětlil 
například podpoření částkou 50 tis. Kč akci světového poháru ve stolním tenise, kde 
to není jen o podpoře profesionálů, ale také o tom, že sem přijede absolutní světová 
špička a v několika evropských a světových zemích se tento turnaj vysílá. Našel bych 
daleko více akcí, zmíním ještě například Velkou cenu OK na prostějovském 
velodromu, kde se OK prezentuje a akce je opět podpořena 40 tis. Kč. Podle mě 
musí přijít i objektivní hodnocení ROK akcí, které mají jednoznačně obrovský přínos 
pro OK mediálně, i tím, že na takové světové akce přijdou malé děti, které potřebují 
svoje vzory vidět naživo. Myslím si, že nastavené hodnocení v komisích je nefunkční 
a je zde prostor na to, abychom si na problematiku sedli a řekli si, jakým způsobem 
dál pokračovat.  
 
Milada Sokolová nahlásila možný střet zájmů v rámci projednávaných bodů 19–22. 
 
Michal Zácha v reakci na podnět pana primátora Jury informoval, že v nejbližších 
týdnech proběhne jednání na téma dotační politiky OK pro příští rok, jak již potvrdil 
pan hejtman. Zmínil přicházející nepříznivou dobu ve veřejných financích a velký 
rozhodovací úkol v rámci dotační politiky OK. Považuje za nejpodstatnější, aby ve 
sportu byla zachována činnost. Kluby, tělovýchovné jednoty a zapsané spolky by 
měly mít finanční prostředky pro své fungování.  
Dále se vyjádřil ke způsobu vyhodnocování komise. V rámci DT jsou schválená 
pravidla a odbor hodnotí tzv. kritéria A, která nabodují. Členové komise mají  
tzv. kritéria B, která si nastavuje –  byla vytvořena a předložena členům komise 
tabulka, a následně kolegové v komisi přicházeli s návrhy a zpracovávali různé 
tabulky. Zaznamenal, že v den jednání komise jeden ze členů poslal ostatním svůj 
návrh. Informoval o tom, že komise trvala 3 a půl hodiny a v závěru u DT, kde zbyly 
volné finanční prostředky, se snažili vyhodnotit nejvíce významné akce. Zmínil také 
např. akci světového poháru ve stolním tenise, který pořádá i evropskou ligu, kde si 
žádost nepodali v daném termínu a tudíž nebyli vůbec hodnoceni. Vyjádřil se dále ke 
zmíněnému vrácení některých žádostí do hodnocení, což se i na základě podnětů 
povedlo a s právníky si nakonec vyjasnili de minimis a žadatelé o dotaci byli naprosto 
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objektivně vráceni do hry. Uvítá debatu na téma dotační politiky, protože i hodnocení 
je individuální – pro motoristu má Ecce Homo největší přínos pro OK, ale pro 
dráhovou cyklistiku je to například Velká cena OK v Prostějově. Závěrem dodal, že 
vše musí začít u toho, kolik finančních prostředků dostane odbor sportu pro příští rok 
a byl by rád, kdyby to zůstalo u avizovaných 120 mil. Kč. V dalších materiálech, které 
se budou projednávat je vidět, že se povedlo dohodnout a prosadit v ROK znovu 
vyhlášení a dnes jsou již předkládána vyhodnocení víceleté podpory, a to je právě  
u významných akcí. 
 
Josef Suchánek: Panu primátorovi děkuji za pochvalu i kritiku. Opravdu docela 
často jsme o tom jednali a jednat budeme, je to pro nás velké téma. Dospěli jsme 
k jednomu jednoduchému závěru – pokud máme v DT dost peněz, tak nikdo nic 
nenamítá, ale pokud musíme peníze krátit, tak vždy, když nás budete chtít kritizovat, 
budete mít pravdu, protože jakákoliv kalkulace s méně penězi není dobře. Situace je 
poměrně těžká a otázka způsobu vyhodnocování DT – právě proto máme v komisích 
zastoupeny všechny zastupitelské kluby tak, aby vám členové poté mohli informaci  
a technikálii předat a také sdělit, zda jsou s tímto způsobem spokojeni. Myslím si, že 
to je informačně důležitý kanál. Nadále se problematice budeme věnovat a systém 
optimalizovat. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
19. Dotační program 06_06_Program na podporu investičních akcí v oblasti 
sportu – technické a sportovní vybavení sportovních a tělovýchovných zařízení 
v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhlášení – UZ/9/34/2022 
20. Dotační program 06_07_Program na podporu rekonstrukcí sportovních 
zařízení v obcích Olomouckého kraje v roce 2022 – vyhodnocení – UZ/9/35/2022 
21. Dotační program 06_08_Program na podporu výstavby a rekonstrukcí 
sportovních zařízení kofinancovaných z Národní sportovní agentury v roce 
2022 – vyhodnocení – UZ/9/36/2022 
22. Dotační program 06_02_Program na podporu sportu v Olomouckém kraji 
v roce 2022 – dotační titul 06_02_01 Podpora sportovních akcí 1. kolo – 
vyhodnocení – UZ/9/37/2022 
 
Přítomno 50, pro 50, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 0 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 21 
 
 
 

23. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém 
kraji v roce 2022 – vyhodnocení 1. kola 
23.1. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém 
kraji v roce 2022 – úprava pravidel dotačního programu pro příjem 
žádostí ve 2. kole dotačního programu 
24. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých 
profesionálních souborů v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhodnocení 
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25. Dotační program 05_03_Program na podporu investičních projektů 
v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhodnocení 
26. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém 
kraji v roce 2022 – vyhodnocení 
 
Jan Žůrek uvedl body 23–26 týkající se DP v oblasti kultury a památkové péče. 
Shrnul informace ohledně počtu přijatých žádostí o dotaci a podpořených projektů, 
celkové rozdělované sumě k podpoře žadatelů o dotaci a konstatoval srovnání 
s loňským rokem. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení bodu 25 Dotační program 05_03_Program na podporu investičních 
projektů v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhodnocení byla 
provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno – v bodu  
1 a 2 usnesení byl text „žadatelům/žadateli“ nahrazen textem „příjemcům/příjemci“. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
23. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém kraji  
v roce 2022 – vyhodnocení 1. kola – UZ/9/38/2022 
23.1. Dotační program 05_01_Program podpory kultury v Olomouckém kraji  
v roce 2022 – úprava pravidel dotačního programu pro příjem žádostí ve 2. kole 
dotačního programu – UZ/9/39/2022 
24. Dotační program 05_02_Program na podporu stálých profesionálních 
souborů v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhodnocení – UZ/9/40/2022 
25. Dotační program 05_03_Program na podporu investičních projektů  
v oblasti kultury v Olomouckém kraji v roce 2022 – vyhodnocení – UZ/9/41/2022 
26. Dotační program 07_01_Program památkové péče v Olomouckém kraji  
v roce 2022 – vyhodnocení – UZ/9/42/2022 
 
Přítomno 50, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 22 
 
 
 

27. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti kultury 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Žůrek. Okomentoval předloženou  žádost o poskytnutí 
individuální dotace z rozpočtu OK 2022 v oblasti kultury žadatele Muzeum umění 
Olomouc. Informoval o změně zřizovatele instituce – původně byla zřizována OK, 
následně Ministerstvem kultury. Na základě zakládací smlouvy od té doby OK 
poskytuje podporu Muzeu umění ve výši 27 285 tis. Kč. V posledních letech je 
podpora pravidelně poskytována formou individuální dotace. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům a doplnil, že se jedná o standardní 
dotaci, kterou se budou pro příští rok snažit přetransformovat do jiného způsobu 
podpory, než jsou individuální žádosti (IŽ), ale jedná se o tzv. zasmluvněnou IŽ. 
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Pavel Jelínek: Všichni, kdo si pamatují, vědí, proč došlo ke změně – původně 
zřizovatelem bylo město, ale potom z důvodu výstavby Středoevropského fóra 
Olomouc (SEFO) byl podmínkou dotace převod na kraj, což jsme zažili  
a odsouhlasili. Chtěl bych se v této otázce zeptat, co je nového v SEFO, a jak dlouho 
tato individuální dotace, prozatím bohužel bez nějakého výsledku, bude probíhat  
a zda se někdy instituce dočkáme.  
 
Jan Žůrek: Upřesním – město nikdy nebylo zřizovatelem Muzea umění, byl to OK  
a důvodem převodu nebyl zrod SEFO, jeho idea je mladší. V době, kdy docházelo  
k převodu, tak se budovalo Arcidiecézní muzeum, takže souvislosti jsou spíše 
s Arcidiecézním muzeem než se SEFO. Co se týče SEFO, pokud máme přesné 
informace, tak Muzeum umění pokračuje v přípravě projektu. V současné době je 
projednávána žádost o stavební povolení. Ministerstvo kultury přislíbilo před několika 
lety podporu ve výši, tuším, 600 mil. Kč na tento projekt. Je otázka, zda si stát 
opravdu někde částku drží, avšak státní příspěvková organizace pokračuje 
v přípravách.  
 
Pavel Jelínek: Děkuji za upřesnění, protože už se to opravdu řeší tolik let, proto 
některé souvislosti a informace unikají. Doufejme, že se to v tomto tisíciletí zrealizuje.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
V usnesení byla provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána na 
plátno – v bodu 1 usnesení byl text „žadateli“ nahrazen textem „příjemci“. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/43/2022 
Přítomno 50, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 23 
 
 
 

28. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v Programu „Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021“ mezi Olomouckým 
krajem a obcí Velké Kunětice 
28.1. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace  
v Programu „Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské 
infrastruktury na území Olomouckého kraje 2021“ mezi Olomouckým 
krajem a obcí Buk 
 
Martin Šmída uvedl body 28 a 28.1. týkající se dodatků k veřejnoprávním smlouvám 
o poskytnutí dotace v oblasti životního prostředí. Na základě žádostí obcí Velké 
Kunětice a Buk dojde k posunu termínu realizace akce. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
28. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu 
„Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na 
území Olomouckého kraje 2021“ mezi Olomouckým krajem a obcí Velké 
Kunětice – UZ/9/44/2022 
28.1. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu 
„Fond na podporu výstavby a obnovy vodohospodářské infrastruktury na 
území Olomouckého kraje 2021“ mezi Olomouckým krajem a obcí Buk – 
UZ/9/45/2022 
 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 24 
 
 
 

29. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti životního prostředí za 
rok 2022 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Martin Šmída. Okomentoval kategorie Cen OK za přínos 
v oblasti životního prostředí – Cena za významný počin v ochraně životního 
prostředí, Cena za dlouhodobý přínos v oblasti životního prostředí a Cena za 
významný počin v separaci a recyklaci odpadů. Poslední kategorií je Cena veřejnosti 
za přínos v oblasti životního prostředí, kde finální vyhodnocení proběhne formou 
veřejné ankety. Vyzval přítomné k případné nominaci vhodných osobností, firem 
nebo obcí a jiných institucí, kteří se zasloužili významným počinem v minulém roce 
v oblasti životního prostředí nebo spadají do kategorie dlouhodobého přínosu. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/46/2022 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 25 
 
 
 

30. Výroční zpráva o stavu a rozvoji vzdělávací soustavy  
v Olomouckém kraji za školní rok 2020/2021 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Seznámil zastupitele s uvedeným materiálem, 
jenž obsahuje zprávu, jejíž předložení ukládá zákon a bude odeslána na Ministerstvo 
školství a mládeže a bude sloužit k výroční zprávě o stavu vzdělávací soustavy celé 
republiky.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
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Marta Husičková doplnila informaci, že výroční zprávu projednal na svém jednání 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost ZOK s jednohlasným doporučením 
ZOK ke schválení.  
  
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
V usnesení byla provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána na 
plátno – v bodu 2 usnesení byl vypuštěn text „krajskému úřadu“, odpovědná osoba 
„Rada Olomouckého kraje“ byla nahrazena odpovědnou osobou „Krajský úřad 
Olomouckého kraje“ a realizující osoba „RNDr. Aleš Jakubec, Ph.D., uvolněný člen 
rady“ byla nahrazena realizující osobou „Ing. Lubomír Baláš, ředitel“. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/47/2022 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 26 
 
 
 

31. Dotační program 04_03_Program na podporu environmentálního 
vzdělávání, výchovy a osvěty v Olomouckém kraji v roce 2022 – 
vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Okomentoval přijaté žádosti o dotaci 
v předloženém DP. ZOK jsou předloženy dvě žádosti o dotaci – Sluňákov – centrum 
ekologických aktivit města Olomouce a Středisko volného času a zařízení pro další 
vzdělávání pedagogických pracovníků Doris Šumperk. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/48/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 27 
 
 
 

32. Dodatek ke zřizovací listině Střední zdravotnické školy, Šumperk, 
Kladská 2 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Okomentoval předložený dodatek ke zřizovací 
listině Střední zdravotnické školy, Šumperk – změna zřizovací listiny se týká názvu 
školské příspěvkové organizace a vymezení hlavního účelu a předmětu činnosti. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/49/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 28 
 
 
 

33. Projekt „Obědy do škol v Olomouckém kraji III“ – dodatek 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Informoval zastupitele o uzavření dodatku ke 
smlouvě o partnerství s finančním příspěvkem s partnerem Základní škola Přerov. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/50/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 29 
 
 
 

34. Pověření poskytovatelů zdravotních služeb poskytováním služeb 
obecného hospodářského zájmu 
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák. Uvedl, že se jedná o schválení pověření 
poskytovatele Nemocnice Hranice a.s., poskytováním služeb obecného zájmu. Je 
třeba splnit tuto podmínku, aby mohli požádat o dotaci z Integrovaného regionálního 
operačního programu na rekonstrukci a modernizaci heliportu.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/51/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 30 
 
 
 

35. Dotační program Olomouckého kraje 10_01_Program na podporu 
zdraví a zdravého životního stylu v roce 2022, DT 10_01_02_Podpora 
významných aktivit v oblasti zdravotnictví – vyhodnocení 
36. Dotační program Olomouckého kraje 10_03_Program pro 
vzdělávání ve zdravotnictví v roce 2022 – vyhlášení 
 
Úvodní slovo přednesl Dalibor Horák. Uvedl body 35 a 36 týkající se dotačních 
programů v oblasti zdravotnictví.  
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Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení bodu 36 Dotační program Olomouckého kraje 10_03_Program pro 
vzdělávání ve zdravotnictví v roce 2022 – vyhlášení  byla provedena technická 
oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno – v bodu 3 usnesení byl vypuštěn 
text „krajskému úřadu“. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
35. Dotační program Olomouckého kraje 10_01_Program na podporu zdraví 
a zdravého životního stylu v roce 2022, DT 10_01_02_Podpora významných 
aktivit v oblasti zdravotnictví – vyhodnocení – UZ/9/52/2022 
36. Dotační program Olomouckého kraje 10_03_Program pro vzdělávání ve 
zdravotnictví v roce 2022 – vyhlášení – UZ/9/53/2022 
 
Přítomno 49, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 31 
 
 
 

37. Zpracování Koncepce rodinné politiky Olomouckého kraje na 
období 2023–2027 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek.  Shrnul informace k předloženému zadání 
a zpracování koncepčního materiálu.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení byla provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána na 
plátno – v bodu 1 usnesení byly vypuštěny nadbytečné údaje „Odpovídá: Krajský 
úřad Olomouckého kraje, Realizuje: Mgr. Ivo Slavotínek, 1. náměstek hejtmana, 
Termín: 26. 9. 2022“. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/54/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 32 
 
 
 

38. 08_01_Dotační program pro sociální oblast 2022 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Sdělil, že se jedná o vyhodnocení dotačního 
programu, jehož součástí jsou 3 dotační tituly. Dodal, že návrh podpor uvedený 
v  přílohách materiálu projednala na svém jednání Komise pro rodinu a sociální 
záležitosti ROK. Dále upozornil na přílohu č. 3, týkající se dotačního titulu 
č. 3 Podpora aktivit směřujících k sociálnímu začleňování, kde u žádosti č. 5 zůstal 
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nedopatřením neuznatelný výdaj – pojištění dobrovolníků. Pojištění není dle pravidel 
neuznatelným výdajem, proto požádal o vyškrtnutí uvedeného textu. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Aleš Jakubec nahlásil možný střet zájmů.  
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
V materiálu byla provedena oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno: 

 v příloze č. 3 usnesení u žádosti č. 5 žadatele Sdružení D, z.ú., byl vypuštěn text 
„pojištění a“ 
 
Hlasování o upraveném materiálu: 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/55/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 33 
 
 
 

39. Cena hejtmana za práci ve prospěch osob se zdravotním 
postižením za rok 2021 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Uvedl, že tradičně se tato cena uděluje ve 
dvou kategoriích – dobrovolník a profesionál. Letos nebyl žádný návrh na 
dobrovolníka, mezi nominovanými v oblasti profesionálů byli nominováni 3 lidé. 
Hodnotící komise se jednomyslně shodla na udělení ceny Zbyňku Vočkovi, oddělení 
sociální pomoci Odboru sociálních věcí KÚOK. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/56/2022 
Přítomno 50, pro 32, proti 10, zdržel se 6, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 34 
 
 
 
Hlasování č. 35 a 36 bylo z důvodu technické poruchy pouze cvičné. 
 
 
 

40. Aktualizace plánu investic na rok 2022 
 
Úvodní slovo přednesla Zdeňka Dvořáková Kocourková.  Shrnula základní 
informace ke změnám, které byly součástí jak bodů majetkoprávních, tak finančních 
toků s tím souvisejících. Aktualizace se týká doplnění několika projektů v oblasti 
školství, jednoho projektu v oblasti dopravy a několika projektů v oblasti sociální.  
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Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. 
 
Marta Husičková se dotázala, zda při rekonstrukci kotelny pro Střední školu 
technickou a obchodní v Olomouci nezvažovali v současné době snahu o využití 
alternativních zdrojů. Zda se při přípravě projektové dokumentace zvažuje tato 
možnost vzhledem k nemalým finančním prostředkům. 
 
Z. Dvořáková Kocourková: Tato otázka se začíná řešit u každé kotelny. Projekty, 
které jsou již nějakým způsobem připravené, zvažujeme. Je to na konkrétním 
posouzení. Chceme podpořit snahu o snižování odběru plynu a podpory Ruské 
federace. Ne vždy je to možné. Tato konkrétní se skládá ze čtyř plynových kotlů 
o výkonu 58 kW, což mnohdy nemusí být ani nahraditelné tepelným čerpadlem nebo 
to nemusí být rozumná investice. Budeme se tímto zabývat konkrétněji. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/57/2022 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 37 

 
 
 
41. Implementace Strategie rozvoje územního obvodu Olomouckého 
kraje 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Souhrnné hodnocení je uvedeno ve zprávě 
o plnění cílů. Přílohou je konkrétní hodnocení plnění priorit. Z pohledu sledování 
plnění strategie jsou důležité vlajkové projekty. V loňském roce došlo k jejich 
zpřesnění, co by měly obsahovat a kde by se měly realizovat. Přílohou zprávy 
o plnění je také rozpracování vlajkových projektů Lepší image Olomouckého kraje, 
Restart Jesenicka a Šumperska. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/58/2022 
Přítomno 50, pro 47, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 3 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 38 
 
 
 

42. Dotační program Kotlíkové dotace v Olomouckém kraji IV. 
 
Úvodní slovo přednesla Zdeňka Dvořáková Kocourková. Vzhledem k poměrně 
turbulentním změnám v souvislosti s posilováním energetické soběstačnosti a menší 
závislosti na ruském plynu požádala o zmocnění ROK k případným změnám, 
úpravám a doplněním tohoto DP v případě, že ze strany Ministerstva životního 
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prostředí (MŽP) přijdou nějaké změny ve vztahu k plynovému vytápění. DP bude ze 
100 % hrazen z projektů. 
Sdělila, že od prosince do konce března byly sbírány předběžné požadavky. Celkem 
60 % žadatelů chce žádat o kotle na biomasu, 23 % na tepelné čerpadlo a zbytek 
tvořily plynové kotle s tím, že z tohoto DP budou ale dotovány pouze plynové kotle, 
u kterých již byly realizovány výměny, nebo budou mít závaznou objednávku do 
konce dubna tohoto roku. Dále plynové kotle z kotlíkových dotací podporovány 
nebudou.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/59/2022 
Přítomno 50, pro 46, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 39 
 
 
 

43. Dotační program 01_01 Program obnovy venkova Olomouckého 
kraje 2022 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Shrnul základní informace týkající se 
vyhodnocení dotačního programu.  
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V usnesení byla provedena technická oprava, jež byla zastupitelům promítána na 
plátno – v bodech 3.1.–3.3. usnesení byl text „se seznamem“ nahrazen textem 
„schvaluje seznam“. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/60/2022 
Přítomno 50, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 40 
 
 
 

44. Dotační program 14_01 Program na podporu místních produktů 
2022 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík – stručně představil obsah vyhodnocení DP 
Program na podporu místních produktů 2022. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
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Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/61/2022 
Přítomno 49, pro 45, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 41 
 
 
 

45. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů – vyhodnocení dotačních titulů č. 1, 2 a 3  
45.1. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů – vyhodnocení dotačního titulu č. 4 
 
Dne 5. 4. 2022 byla v aplikaci Předlohy k dispozici NOVÁ VERZE přílohy 
č. 3 usnesení k materiálu č. 45. Ve stejném termínu byla nová verze přílohy č. 3 
usnesení k dispozici veřejnosti. 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová. Popsala vyhodnocení celého DP 
a omluvila se za dotační titul č. 3, týkající se informačních center (IC), který byl 
předložen v nové verzi, neboť teprve po odeslání materiálu zastupitelům kraje byly 
zjištěny jiné skutečnosti v rámci hodnocení kritéria A). Následně informovala o další 
změně, která se do materiálu nepromítla, a to rozdělení částky 3 tis. Kč mezi 
3 žadatele se stejným bodovým ohodnocením. Jedná se o městys Náměšť na Hané, 
MAS Horní Pomoraví o.p.s. a Městská knihovna Lipník nad Bečvou, příspěvková 
organizace (PO). Výsledné navržené částky těchto subjektů jsou shodné, a to 
16 tis. Kč. Řešili jsme, zda materiály stáhnout a předložit je ve správné podobě na 
zasedání v červnu, ale důležitější se nám jevilo dotace IC přiznat co nejdříve.  
Materiálem 45.1. jsou dotace na podporu cestovního ruchu tzv. infrastrukturní (titul 
č. 4). Maximální výše dotace na jednu akci činí 0,5 mil. Kč minimální 100 tis. Kč. 
U třech podpořených žádostí, které obdržely shodný počet bodů, navrhujeme, aby 
získali stejný podíl požadované dotace přibližně 75 %, konkrétně 372 633 Kč. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
V materiálu č. 45 byla provedena oprava, jež byla zastupitelům promítána na plátno: 

 v příloze č. 3 usnesení u žádostí č. 1, 10 a 12 upravena částka shodně 
„16 tis. Kč“ (původně žadatel č. 1 – 18 tis. Kč, žadatel č. 10 – 15 tis. Kč a žadatel 
č. 12 – 15 tis. Kč) 

 v DZ na str. 4 byl v kontextu promítané opravy text „u žádosti 29, 2, 6 a 1“ 
nahrazen textem „u žádosti 29, 2, 6, 1, 12 a 13“ a text „č. 1 – návrh podpořit 
částečně z důvodu vyčerpání alokace“ nahrazen textem „č. 1, 12 a 13 – návrh 
podpořit částečně z důvodu vyčerpání alokace“ 

 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům 
a opravu materiálu č. 45: 
45. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů – vyhodnocení dotačních titulů č. 1, 2 a 3 –  UZ/9/62/2022 
45.1. Dotační program 12_01 Program na podporu cestovního ruchu 
a zahraničních vztahů – vyhodnocení dotačního titulu č. 4 –  UZ/9/63/2022 
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Přítomno 49, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 42 

 
 
 
46. Žádost o poskytnutí individuální dotace v oblasti cestovního ruchu 
a vnějších vztahů 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová. Shrnula základní informace týkající se 
individuální žádosti v oblasti cestovního ruchu dle materiálu. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/64/2022 
Přítomno 49, pro 43, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 43 

 
 
 
47. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti cestovního ruchu za 
rok 2022 – příprava a realizace 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová – jedná se o informativní materiál. 
Navrhujeme vyhlásit tyto kategorie – Novinka cestovního ruchu, Technická památka, 
Rozhledna regionu, Kouzelné svatební místo a Netradiční zážitek. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/65/2022 
Přítomno 49, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 44 

 
 
 
48. Rozhodnutí o ukončení spolupráce s Kostromskou oblastí 
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová. Vedení OK byla předložena možnost řešit 
spolupráci s Kostromskou oblastí dvěma způsoby, a to zmrazením partnerství či 
vypovězením smlouvy. ROK se rozhodla na vypovězení smlouvy a doporučuje 
krajskému zastupitelstvu ukončit spolupráci. Výpovědní lhůta je 6 měsíců. 
V mezidobí byl panem hejtmanem zaslán gubernátorovi Kostromské oblasti dopis, že 
do doby, než uplyne výpovědní lhůta stanovená dohodou, nebude OK vyvíjet žádnou 
aktivitu. Komise pro vnější vztahy ROK, která zasedala 10. března, vzala tuto 
informaci na vědomí. 
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Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/66/2022 
Přítomno 49, pro 42, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 7 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 45 
 
 
 

49. Prominutí povinností odvodů za porušení rozpočtové kázně 
 
Úvodní slovo přednesl Lubomír Baláš. Popsal celý proces řešení prominutí 
povinnosti odvodu u obce Sudkov a TJ Sokol Kojetín, z.s.. Vysvětlil důvody 
neschválení prominutí povinnosti odvodu a schválení prominutí penále v plné výši dle 
navrženého usnesení. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/67/2022 
Přítomno 49, pro 41, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 8 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 46 
 
 
 

50. 06_09_01_Víceletá podpora významných sportovních akcí – 
vyhodnocení 
51. 06_09_02_Víceletá podpora sportovní činnosti – vyhodnocení 
 
Michal Zácha uvedl body 50 a 51 týkající se vyhodnocení dotačních programů. 
Okomentoval materiály dle předložených návrhů usnesení. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
50. 06_09_01_Víceletá podpora významných sportovních akcí – 
vyhodnocení – UZ/9/68/2022 
51. 06_09_02_Víceletá podpora sportovní činnosti – vyhodnocení – 
UZ/9/69/2022 
 
Přítomno 49, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 5 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 47 
 
K bodu 50 bylo dodatečně v příloze č. 1 (Excel) technicky upraveno zobrazení vzorce 
hodnoty přidělených bodů (ke zveřejnění přílohy č. 1 na webu zastupitelstva). 
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52. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v Programu na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 
2022 mezi Olomouckým krajem a SK Olomouc Sigma MŽ, z.s. 
53. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v Programu na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 
2022 mezi Olomouckým krajem a SK Sigma Olomouc, a.s. 
54. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v Programu na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích 
Olomouckého kraje v roce 2021 mezi Olomouckým krajem a obcí 
Rokytnice 
55. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v Programu na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích 
Olomouckého kraje v roce 2021 mezi Olomouckým krajem a FC Kralice 
na Hané, z. s. 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Uvedl body 52–55 – stručně představil obsah 
jednotlivých dodatků k veřejnoprávním smlouvám příjemců dle předložených návrhů 
usnesení. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
52. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu 
na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2022 mezi 
Olomouckým krajem a SK Olomouc Sigma MŽ, z.s. – UZ/9/70/2022 
53. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu 
na podporu sportovní činnosti v Olomouckém kraji v roce 2022 mezi 
Olomouckým krajem a SK Sigma Olomouc, a.s. – UZ/9/71/2022 
54. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu 
na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje 
v roce 2021 mezi Olomouckým krajem a obcí Rokytnice – UZ/9/72/2022 
55. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu 
na podporu rekonstrukcí sportovních zařízení v obcích Olomouckého kraje 
v roce 2021 mezi Olomouckým krajem a FC Kralice na Hané, z. s. – 
UZ/9/73/2022 
 
Přítomno 48, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 4 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 48 
 
 
 

56. Ceny Olomouckého kraje za přínos v oblasti sportu – Sportovec 
Olomouckého kraje 2021 – vyhodnocení 
 
Úvodní slovo přednesl Michal Zácha. Shrnul informace k předloženému materiálu, 
týkající se návrhů na ceny OK za přínos v oblasti sportu. Ceny OK budou slavnostně 
předány dne 4. 5. 2022 v Moravském divadle v Olomouci. 



 34 

 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/74/2022 
Přítomno 50, pro 44, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 6 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 49 
 
 
 

57. Program finanční podpory poskytování sociálních služeb 
v Olomouckém kraji, Podprogram č. 1  
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Upozornil, že tímto materiálem se ZOK již 
v únoru zabývalo v souvislosti s tzv. rozpočtovým provizoriem státního rozpočtu. 
První záloha byla schválena organizacím z neziskového sektoru a obecným PO na 
zajištění základních druhů a forem sociálních služeb v kraji na neinvestiční výdaje, 
necelých 295 mil. Kč. V tuto chvíli je předložena ke schválení konečná výše dotace 
na zajištění neinvestičních potřeb sociálních služeb, a to 1 507 933  983 Kč pro OK 
na rok 2022. Připomněl, že každý rok je s poskytovateli sociálních služeb 
komunikováno, jak byla částka dotace pro ně konstruována. Materiál byl projednán 
v Komisi pro rodinu a sociální záležitosti ROK dne 23. března. Komise doporučila 
ROK souhlasit s návrhem a tento návrh předložit ZOK ke schválení. Konkrétní částky 
podpor jednotlivým poskytovatelům jsou uvedeny v příloze materiálu. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/75/2022 
Přítomno 50, pro 49, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 1 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 50 
 
 
 

58. Memorandum o spolupráci na přípravě a realizaci projektu Inovační 
hub Jeseník  
 
Úvodní slovo přednesl Jan Šafařík. Shrnul informace k memorandu dle 
předloženého materiálu. Cílem memoranda je společně podporovat přípravu 
a realizaci projektu. Cílovou skupinou jsou studenti, zájemci o podnikání, začínající 
podnikatelé, obce, neziskový sektor a další. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům.  
 
Tomáš Vlazlo poděkoval Inovačnímu centru OK, které tomuto projektu věnuje 
velkou péči. Dále poděkoval členům jesenické pracovní skupiny, která připravuje celý 
záměr a obsahové pojetí Inovačního hubu na Jesenicku. 
 



 35 

Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/76/2022 
Přítomno 50, pro 46, proti 0, zdržel se 2, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 51 
 
 
 

59. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace 
v Programu na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2021 
mezi Olomouckým krajem a subjektem Agropodnik les Přemyslovice, 
a. s. 
60. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a subjektem Evolution Films, s. r. o. (Individuální 
dotace)  
 
Úvodní slovo přednesla Milada Sokolová. Uvedla body 59 a 60 a okomentovala 
předložené materiály dle návrhů usnesení. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávaným materiálům nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo jedním hlasováním usnesení k následujícím bodům: 
59. Dodatek č. 2 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace v Programu 
na podporu cestovního ruchu a zahraničních vztahů 2021 mezi Olomouckým 
krajem a subjektem Agropodnik les Přemyslovice, a. s. – UZ/9/77/2022 
60. Dodatek č. 1 k veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí dotace mezi 
Olomouckým krajem a subjektem Evolution Films, s. r. o. (Individuální dotace) 
– UZ/9/78/2022  
 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrhy byly přijaty. 
Hlasování č. 52 
 
 
 

61. Dodatky zřizovacích listin příspěvkových organizací v oblasti 
sociální 
 
Úvodní slovo přednesl Ivo Slavotínek. Materiál je hoden zvláštního zřetele, protože 
reaguje na nastalou uprchlickou krizi v důsledku ruské agrese vůči Ukrajině 
a  uprchlickou vlnu. Od prvních dnů tohoto konfliktu jste detailně informováni, jak 
probíhá příchod ukrajinských občanů do České republiky (ČR) a zajišťování jejich 
primárních potřeb. Nyní se dostáváme do fáze sociální integrace ukrajinských 
občanů, kteří nakonec v ČR zůstanou. S tou se budeme potýkat nepochybně příští 
měsíce a roky. Chceme jako OK přispět k tomu, aby proces integrace do české 
společnosti proběhl co nejméně kolizně, aby nevznikalo interetnické napětí a došlo k 
očekávané rychlé integraci. Zřizovací listina Střediska sociální prevence Olomouc je 
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doplněna o odstavec týkající se zajišťování činností, sociálněprávní ochrany dětí 
a koordinace aktivit činností souvisejících s pobytem cizinců v ČR právě v souvislosti 
s tímto konfliktem. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/79/2022 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 53 
 
 
 

62. Dodatky zřizovacích listin školských příspěvkových organizací 
 
Úvodní slovo přednesl Aleš Jakubec. Materiál je předložen na stůl s ohledem na 
situaci, kdy je třeba zajistit nouzové ubytování pro ukrajinské emigranty. Některé 
naše PO již teď ubytovávají ukrajinské uprchlíky, například na internátech, ale 
kapacity nebudou stačit, je třeba zajistit další možnosti nouzového ubytování. U škol, 
které toto ubytování ve zřizovacích listinách nemají, musíme doplnit. Jedná se 
o 8 PO, které jsou uvedené v přílohách. 
 
Josef Suchánek vyzval zastupitele k dotazům. K projednávanému materiálu nebyly 
vzneseny žádné připomínky ani dotazy. 
 
Zastupitelstvo schválilo usnesení UZ/9/80/2022 
Přítomno 50, pro 48, proti 0, zdržel se 0, nehlasovali 2 
Návrh byl přijat. 
Hlasování č. 54 
 
 
 

63.  Různé 
 
Josef Suchánek navázal na předchozí body, týkající se Ukrajiny a představil 
zastupitelům základní stručnou charakteristiku řešení situace z pohledu kraje. 
Poděkoval primátorům, starostům a starostkám měst a obcí za součinnost 
a spolupráci, kterou od začátku ukrajinské krize zaznamenal. Sdělil, že 1–2x týdně 
probíhá videokonference s krizovým štábem a vedením obcí s rozšířenou působností 
(ORP), kde si vyměňují základní informace.  
Registračními asistenčními centry a službami kraje prošlo k včerejšímu dni 
8 300 uprchlíků, tzn., zaregistrovaných uprchlíků. Jejich fyzický počet v kraji je jistě 
větší, můžeme odhadovat čísla kolem 10 000. Každý ukrajinský uprchlík má 30 dní 
na to, aby se po svém příjezdu do republiky zaregistroval na příslušném místě.  
Máme jedno centrum KACPU (Krajské asistenční centrum pomoci Ukrajině) 
v Olomouci a jedno centrum UACPU (Územní asistenční centrum pomoci Ukrajině) 
v Šumperku. Tato centra poskytují shodné služby s tím, že šumperské je otevřeno 
3 dny v týdnu. Jak u olomouckého, tak u šumperského centra je již zkrácena 
provozní doba, protože proud uprchlíků velmi slábne. V době největšího náporu jsme 
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byli schopni zprocesovat v našich centrech až 500 lidí, k dnešnímu dni se 
pohybujeme něco kolem 100. Příliv uprchlíků je výrazně nižší, lépe se nám to zvládá 
a myslím, že pokud se nestane na Ukrajině něco významného, etapa registračního 
procesu se blíží ke konci. Stále více na významu nabývá další etapa, která může 
trvat rok, možná i déle, a to je adaptace těchto lidí v našich regionech. Zde přichází 
zásadní role měst a obcí – abychom pro tyto lidi zabezpečili bydlení, zprostředkovali 
práci, umožnili jim umístit děti ve školkách a školách, poskytli základní zdravotnickou 
péči a byli jim také schopni poskytnout psychosociální péči. Budeme sledovat, jak se 
bude situace vyvíjet a zejména to, v jakém počtu nám tito noví spoluobčané 
zůstanou trvale, pár týdnů nebo měsíců. Jsou předpoklady, že by jich zde až třetina 
mohla zůstat. Tuto informaci mám z médií, žádná přesná data nejsou a ani být 
nemohou. Za sebe pouze dodám, že kromě velkého úsilí a práce navíc, které s tím 
všichni máme, bych byl zároveň rád, kdybyste aspoň částečně vnímali, že to pro náš 
kraj může být také příležitost, jak posílit regiony, ve kterých se dlouhou dobu 
potýkáme s úbytkem obyvatelstva. 
  
Ladislav Okleštěk: Nejprve bych chtěl poděkovat paní kolegyni Dvořákové 
Kocourkové za odpovědi, které nám zaslala k výsledkům forenzního auditu Správy 
silnic Olomouckého kraje. Připomínám, že toto téma „nezapadlo“, jen ho nechci 
otevírat v době, kdy se řeší válečný konflikt a zaměstnanci úřadu i vy jako politická 
reprezentace máte hodně práce. Mohu ale slíbit, že při dalším zasedání ZOK se tím 
budeme zabývat.  
Co se týče pomoci Ukrajině, chtěl jsem navrhnout ROK, aby se zabývala možností 
poskytnutí vyřazených sanitek na Ukrajinu. Nejedná se jen o záležitost válečného 
konfliktu, ale i následné regenerace země.  
Požádal o jednoduchou obecnou bilanci pomoci ze strany Olomouckého kraje 
ukrajinským uprchlíkům (zabezpečení KACPU, zabezpečení ubytovacích kapacit, 
vybavení těchto ubytovacích kapacit, zabezpečení školní docházky apod.).  
Dále doplnil, že by bylo dobré také vědět, jaké materiálně-technické vybavení jsme 
my jako kraj expedovali na Ukrajinu. Z hlediska funkce KACPU a HUMPO přehledy 
mám. Myslím, že krizový štáb ČR šel touto cestou dobře a komunikuje dovnitř do 
krajů. Jen třeba není na škodu občas aktivitu převzít a nečekat, co přijde seshora. 
 
Dalibor Horák: Velmi děkuji panu kolegovi Oklešťkovi za jeho podnět. Kolega Jiří 
Hübner se před nedávnem vrátil z města Dubna na ukrajinské Volyni, kde byl 
v kontaktu s panem starostou Vasilyem Antonukem a od něj dovezl požadavek na 
pomoc, co se týče dopravních prostředků. Dle tohoto požadavku je předjednána 
nabídka jednoho sanitního vozu, jakmile budou zařazeny nové dodávky do majetku, 
budeme se tím zabývat. Věřím, že do té doby budou nové sanitní vozy předány 
a záležitost administrativně vyřízena. 
 
Ladislav Okleštěk: Děkuji panu náměstkovi za pružnou reakci a panu Hübnerovi, že 
požadavek dovezl. Na zasedání rady, ani nikde v usnesení nic takového nezaznělo, 
proto to zde zmiňuji. 
 
Josef Suchánek: Téma sanitek jsme probírali a budeme o tom dále diskutovat, 
respektive sledovat tuto možnost. 
Kraj přímo na Ukrajinu žádnou pomoc nevysílal. Byla zde jedna aktivita města 
Olomouc, která vysílala kamiony. My jsme žádnou zásilku neorganizovali. Snažíme 
se materiální pomoc soustředit dovnitř, funguje KACPU a UACPU a sbírky, které 
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děláme ve spolupráci s Charitou Olomouc. Dostáváme z centra globální zadání, ale 
musíme na tom pracovat i sami. Zde se sluší i poděkování státu. Víte, že Hanácká 
kasárna byla dlouho na prodej, a když jsme požádali Úřad pro zastupování státu ve 
věcech majetkových, jestli by nám ho nedali pro KACPU, souhlasili. Opravdu velmi 
nám v tom pomáhají, ale náš kraj není pod tak velkým tlakem jako třeba střední 
Čechy, jižní Morava nebo Plzeňský kraj. Se srovnatelnými kraji si nevedeme vůbec 
špatně. Pokud situace zůstane taková, jaká je, myslím si, že to udržíme pod 
kontrolou. 
 
Roman Šťastný se dotázal ze stran ubytovatelů – když začala krize, poptávalo se 
ubytování a byla zapojena spousta ubytovatelů, kteří mají ale blokované své kapacity 
v rámci prázdnin, dovolených, atd.  
Nyní se dotazují, jestli se řeší, kam nyní Ukrajince ubytovat. Kdo a jak to bude řešit? 
Má dva případy, ve kterých se na mě již ubytovatelé obrátili, tak se chci zeptat 
veřejně, protože tuto problematiku může řešit spousta z nás.  
 
Josef Suchánek: Myslím, že tu informaci má samozřejmě vaše blízká ORP, 
tzn. město Jeseník. Počítá se s tím, že ubytovatelům nejrůznějšího typu dojdou 
ubytovací kapacity. Blížící se turistická sezóna je jeden z pádných důvodu, aby 
ubytovatel nahlásil tuto skutečnost na KACPU. Pan zastupitel Okleštěk zmínil 
HUMPO, to je název databáze humanitární pomoci, která se nyní rozvíjí a kde 
zaznamenáváme všechny tyto případy. Potřebujeme to vědět dřív, než jen pár hodin 
před tím, než je ubytovatel vystěhuje.  Když budeme mít možnost se připravit na to, 
že nějaké ubytovací zařízení typu penzion ubytovávalo cca 25 uprchlíků, ale za 
14 dní už je tam nemůže mít, protože jim začíná sezóna, sdělí nám to a tak tuto 
povinnost přenese na KACPU. 
 
Roman Šťastný:  Rozumím, oni to i v původních požadavcích do tabulek měli 
zaznačit, někteří to udělali, někteří ne. Dochází tu k další problematice, a to je vstup 
do školek a do škol. Lidé, kteří přišli na dané místo, sice bydlí v penzionu, ale jsou na 
Úřadu práce a hledají si práci, práci si seženou, dítě si dají do školky a za 14 dní 
přijde informace, že se mají vystěhovat. Řešil někdo toto téma? 
 
Josef Suchánek: Toto jsme neřešili, respektive nikdo neumí dnes garantovat to, že 
další ubytování, které ukrajinský klient dostane, bude ve stejném městě. Hledáme 
ubytování ad hoc. V databázi HUMPO ji vidíme, ale to se každý den mění, nelze to 
někomu garantovat, či blokovat. Bohužel tento systém není až tak vypilovaný, 
abychom uměli zabezpečit návaznost. Proto je pro nás důležité, abychom to, že 
nějaký ubytovatel má termíny limitované, věděli co nejdříve a mohli s tím pracovat.  
 
Ladislav Okleštěk: Kolega Šťastný položil některé otázky, které jsem měl na mysli. 
Nejdůležitější je ta provazba na školství, protože školy s tím počítají, přizpůsobí tomu 
kapacity a udělají některé kroky.  Provozovatelé ubytovacích zařízení mohou mít jiné 
záměry. Chyba tam byla už v počátku, nicméně to se nedá nikomu vytýkat, protože 
doba byla velmi hektická a snaha pomoct okamžitá. Poskytovatelé zařízení se snažili 
reagovat velice pružně, myslím si, že tady přichází na řadu stát. Jak jste určitě 
zaregistrovali, tak veškerá státní ubytovací zařízení jsou nabídnuta k tomuto účelu 
a myslím, že je to dobrý směr, akorát už to nemusí pasovat z hlediska teritoriality. Co 
se týče dotazu k bilanci pomoci Ukrajině, myslel jsem bilanci obecně, 
tzn. zabezpečení ubytovacích kapacit, vybavení ubytovacích kapacit a zabezpečení 
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školní docházky apod. Pokud bych chtěl nějaké otázky doplnit, obrátím se na vás 
individuálně. Jednoduchou bilanci pomoci bychom jako zastupitelé dostat mohli. 
Nějaké materiály z oblasti sociální a školní byly dnes předloženy, ale rozsah pomoci 
je určitě výrazně větší. 
 
Josef Suchánek: Individuální konzultaci na dané téma vám nabízím v podstatě 
kdykoliv, můžeme to probrat a vymyslet jednoduchý report pro zastupitele. Je třeba si 
ale uvědomit, že je to tak dynamické, že informace, které vám podáme příští týden, 
už za 14 dní budou jiné. Z cizinecké policie, respektive z OAMP dostáváme report 
o orientačním rozmístění cizinců v rámci našeho kraje, který je anonymizovaný 
a podle věkových kategorií. V systému jsou evidovány počty, rozmístění lidí 
v regionu, ale to záleží, jak je KACPU nahlásí. Pokud se přestěhují, záleží už na 
nich, jestli se nahlásí na OAMP. Rozumím vašemu zadání, zkusíme něco zpracovat. 
 
Ladislav Okleštěk doplnil, že z jeho strany se jedná o snahu pomoci. Nemá to 
politický podklad, nikdo nechce dělat politické body na Ukrajině nebo z toho tématu. 
Aby byl přehled a abychom ukázali i nějakou vstřícnost a snahu těm lidem pomoci 
a třeba zabezpečit jejich provoz u nás v Česku.  
 
Josef Suchánek: HUMPO je zatím jediná databáze, která nám přesněji určuje lidi, 
které potom můžeme spojit s ubytováním. My je ale ještě potřebujeme propojit 
i s nabídkou pracovních míst, škol a školek atd. Nemáme za povinnost dávat do 
systému ubytování u soukromých osob (tzv. v rodinách) a některé kraje to tam 
nedávají. Někdo může mít lidi ubytované v rodině, ale jsou to i lidé, kteří mu 
pronajmou byt, dva byty nebo dům. Tito lidé z definice rozhodnutí vlády v  databázi 
HUMPO nejsou. Myslím, že to tam mělo být a nakonec to budeme všichni 
potřebovat. S Radou AKČR o tomto komunikujeme, budeme ale potřebovat přesnější 
data, potom budeme moci cílit naši pomoc v regionech. Poděkoval zastupitelům za 
diskusi, konstruktivní jednání, dále poděkoval vedoucím odborů a zaměstnancům 
KÚOK. 
 
Další dotazy ani připomínky nebyly vzneseny. 
 
 
 
 
 
 
Josef Suchánek ukončil zasedání Zastupitelstva Olomouckého kraje v 13:30 hod. 
 
 
 
 
Přílohou tohoto zápisu je dokument „Usnesení z 9. zasedání Zastupitelstva 
Olomouckého kraje konaného dne 11. 4. 2022“ a Přehled jmenovitého hlasování 
z 9. zasedání ZOK konaného dne 11. 4. 2022. Podkladové materiály z 9. zasedání 
ZOK konaného dne 11. 4. 2022 jsou k dispozici na webových stránkách ZOK. 

 
 
 

https://www.olkraj.cz/usneseni-z-09-zasedani-zok-konaneho-dne-11-04-2022-cl-5577.html
https://www.olkraj.cz/usneseni-z-09-zasedani-zok-konaneho-dne-11-04-2022-cl-5577.html
https://www.olkraj.cz/zapisy-zok-cl-4995.html
https://www.olkraj.cz/zok/11-04-2022/start.html
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Zápis pořízen dne: 19. 4. 2022  
Zapsala:  Aneta Seidlová 
    Vendula Stašková 
 
 
 
V Olomouci dne: 20. 4. 2022 
 
 
 
 
     
          
         ………………………………. 
                   Josef Suchánek 
         hejtman Olomouckého kraje 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 
                Martin Eliáš                                                         Hana Vacková 
          člen zastupitelstva                                                členka zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                     ………………………………………. 
              Marta Husičková                                                      Petr Vrána 
           členka zastupitelstva                                            člen zastupitelstva 
 
 
 
 
 
 
 
…………………………………….. .                      
              Martin Jirotka                                                      
           člen zastupitelstva                                             
 


